
Dyke (slang)

Autor:

Data de publicació: 04-10-2023

Dyke és un terme argot, utilitzat com a substantiu que significa lesbiana. Es va originar com un insult homòfob per a nenes o dones masculines, butches o andrògines. L'ús pejoratiu de la paraula encara existeix, però el terme dyke ha estat reapropiat per moltes lesbianes per implicar assertivitat i duresa. [1]

Sinéad O'Connor

Assemblea pre-Dyke March (2019) a la ciutat de Nova York.

Dyke és un terme argot, utilitzat com a substantiu que significa lesbiana. Es va originar com un insult homòfob per a nenes o dones masculines, butches o andrògines. L'ús pejoratiu de la paraula encara existeix, però el terme dyke ha estat reapropiat per moltes lesbianes per implicar assertivitat i duresa. [1]

Contingut

Orígens i usos històrics

L'origen del terme dyke és obscur i s'han proposat moltes teories. [2][3][4] La majoria de les etimologies afirmen que dyke deriva de bulldyke, que té un significat similar. [2] El terme apareix per primera vegada en un article d'agost de 1921 a la revista Medical Review of Reviews titulat "The 'Fairy' and the Lady Lover". En aquest article, Perry M. Lichtenstein, metge de presons de la ciutat de Nova York, informa sobre el cas d'una presidiària que va examinar: "Va declarar que s'havia lliurat a la pràctica del 'bull diking', com ella l'anomenava. Era presidiària en un dels reformatoris, i allà una certa jove es va enamorar d'ella". [5] Les formes bulldyker i bulldyking també apareixen més tard a les novel·les renaixentistes de Harlem de finals de la dècada de 1920, incloent Tropic Death d'Eric D. Walrond de 1926, Nigger Heaven de Carl van Vechten de 1926 i Home to Harlem de Claude McKay de 1928. [2][6] L'Oxford English Dictionary assenyala la primera atestació com el Tesauro americà d'argot de Berrey i Van den Bark de 1942, que enumera bulldiker com a sinònim de lesbiana. [7]

L'etimologia de bulldyke també és fosca. Pot estar relacionat amb l'ús de l'argot de finals del segle 19 de dyke ("rasa") per a la vulva. [8] Bull ("bestiar mascle") que s'utilitza en el sentit de "masculí" i "agressiu" (per exemple, en alcista), un bulldyke hauria implicat (amb nivells similars d'ofensivitat) un "cunt masculí". Altres teories inclouen que bulldyke deriva de la morfodita, una variant de l'hermafrodita; [1] que era un terme per als toros amb tacs i que originalment s'aplicava a homes amb èxit sexual; [9] o que es tractava d'una corrupció dialèctica del nom de la rebel reina

Des de mitjans del segle 19 fins a principis del segle 20, el dyke havia estat l'argot americà per a un home ben vestit, amb "diked out" i "out on a dike" que indica que un jove estava amb la seva millor roba i llest per a una nit a la ciutat. L'etimologia d'aquest terme també és fosca, però pot haver-se originat com una variant virginiana de coberta i coberta. [10]

A la dècada de 1950, la paraula dyke va ser utilitzada com un terme despectiu per a les lesbianes per les persones heterosexuales, però també va ser utilitzada per lesbianes d'estatus social més alt per identificar lesbianes grolleres i de barra aspra. [11]

En un estudi de 1970, Julia Stanley va teoritzar que la font d'aquestes diferents definicions prové de subdialectes determinats pel gènere. [12] L'homosexualitat a Amèrica és una "subcultura amb el seu propi llenguatge". [12] Com a tal, els seus membres desenvolupen un vocabulari especial. Anteriorment, els homes gais definien dyke com a lesbiana sense derogació. Un dyke de toro també es definia com a lesbiana sense més distinció. Per a les lesbianes de la comunitat, però, un dyke és una lesbiana extremadament masculina, fàcilment identificable, donada a la indiscreció. Bull dyke és una extensió d'aquest terme, amb l'addició d'aquesta persona descrita com a desagradable, odiosament agressiva i massa demostrativa del seu odi als homes. [12]

El 1995, Susan Krantz va discutir l'etimologia de bulldyke, amb derivacions de l'anglès mitjà "falsehood" per bull i dick per dyke (Farmer and Henley 1891). [1] Per tant, un possible origen d'una lesbiana masculina prové de bulldicker que podria significar específicament "penis fals", denotant un "home fals". [1] Més especulacions parlen del terme sinònim bulldagger. Aquí, el punyal també al·ludeix als genitals masculins i al toro referint-se a "fals" en lloc de "home". [1]

Augment de l'acceptació
Veure també: Reapropiació

Boston Dyke March (2008), Massachusetts, EUA. Dics a la pancarta Bikes (2006). Melbourne Gay Pride, Austràlia.

El 1969, la gent de la comunitat gai va començar a manifestar-se als carrers per exigir els drets civils. Termes com dyke i faggot es van utilitzar per identificar les persones com a activistes polítics de la comunitat gai. Durant aquest temps, Dyke es referia a una dona compromesa amb la revolució, la posició més radical. L'auge del feminisme en la comunitat lèsbica va conduir al "separatisme dels dics", que emfatitzava que les dones lesbianes haurien de considerar-se separades dels homes, de les seves idees i moviments. [13]

El 1971, el poema The Psychoanalysis of Edward the Dyke de Judy Grahn va ser publicat pel Women's Press Collective. [14][15] Aquest ús del dyke va empoderar la comunitat lèsbica perquè fins ara només s'havia utilitzat com a condemna. A causa de l'exposició de la paraula al públic, el terme dyke va ser recuperat per la comunitat lèsbica en la dècada de 1970. [16]

El significat del dyke ha canviat positivament amb el pas del temps. La majoria dels membres de la comunitat han abandonat el terme per utilitzar-lo com a identificador positiu d'algú que mostra duresa, o com un terme simple i genèric per a totes les lesbianes. Aquesta abreviatura no porta les connotacions negatives de la frase completa com ho feia anteriorment. [1] L'acadèmica Paula Blank, en un article de 2011 sobre etimologia lèsbica, va demanar prendre possessió de paraules lesbianes i similars. [17]

A finals del segle 20 i principis del segle 21, el terme dyke va ser reivindicat per moltes lesbianes com un terme d'orgull i empoderament. [18][19] Alison Bechdel, autora de la tira còmica Dykes to Watch Out For (1983–2008), [20] va dir que l'ús del terme era "activisme lingüístic". [19] La tira representa la vida d'una comunitat lèsbica i és una de les primeres representacions de lesbianes en la cultura popular. [21] S'ha descrit "tan important per a les noves generacions de lesbianes com novel·les emblemàtiques com Rubyfruit Jungle (1973) de Rita Mae Brown i Kinflicks (1976) de Lisa Alther ho van ser per a una anterior". [22]

En el seu article de 2011 The Only Dykey One, Lucy Jones argumenta que la consideració de la cultura lèsbica és fonamental per entendre la construcció de la identitat lèsbica. [23] Les coses van arribar a un punt àlgid quan l'Oficina de Patents i Marques dels Estats Units va negar al grup de motocicletes lesbianes Dykes on Bikes una marca registrada per al seu nom, amb l'argument que Dyke era ofensiu, despectiu i despectiu per a les lesbianes. No obstant això, l'oficina es va fer enrere i va permetre al grup registrar el seu nom després que els advocats apel·lessin i enviessin centenars de pàgines per demostrar que la paraula argot no menysprea les lesbianes de la manera com ho va fer abans. [24] El 8 de desembre de 2005, Dykes on Bikes va guanyar el cas de la marca registrada, [25] i des de llavors

l'organització ha guanyat reconeixement internacional per liderar desfilades de l'orgull gai de San Francisco a Sydney.

Polèmica a Facebook

Al juny de 2017, Facebook va censurar l'ús de la paraula "dic" al seu lloc web com a "contingut abusiu". [26][27][28] Aquesta decisió va donar lloc a una Change.org petició de protesta creada pel col·lectiu Listening 2 Lesbians que va ser signada per 7.247 simpatitzants. [29]

Marxa del dic

Dyke March (2018), Oldenburg, Alemanya.

Les marxes de dykes s'han convertit en esdeveniments populars de l'orgull gai a tot el país als Estats Units i Canadà. Generalment no són comercials, en fort contrast amb els esdeveniments de l'orgull patrocinats per empreses, i alguns hi participen dones bisexuals i trans. La missió declarada de la Boston Dyke March, per exemple, és "proporcionar un espai dinàmic i acollidor per als participants de totes les sexualitats, gèneres, races, edats, ètnies, mides, antecedents econòmics i habilitats físiques". [30] Les marxes també tenen lloc a diverses ciutats europees. La primera Marxa del dyke del Regne Unit es va celebrar a Londres el 2012. [31] A Alemanya, el 2013 es va establir anualment la Dyke March Berlin. [32][33] A Mèxic, la Marxa Lèsbica es va fundar el març de 2003 i se celebra bianualment a la Ciutat de Mèxic. [34][35][36]

Barra de dics

Aquesta secció necessita cites addicionals per a la seva verificació. Si us plau, ajudeu a millorar aquest article afegint cites a fonts fiables en aquesta secció. El material no obtingut pot ser impugnat i eliminat. (Juny 2021) (Obtén informació sobre com i quan has de suprimir aquest missatge de plantilla)

Un bar de dykes és qualsevol bar o club freqüentat per lesbianes, i és considerat com a argot en el vocabulari de la comunitat LGBT. L'existència de bars de dykes oficials, o bars lèsbics, als Estats Units ha disminuït enormement en els últims 40 anys. A la dècada de 1980 hi havia al voltant de 202 bars lèsbics, el 2021 es creu que el nombre era de 16. La pandèmia de la COVID-19 va contribuir al tancament dels bars de dics, amb la manca de negoci impedit als propietaris de bars pagar el lloguer, agreujant un declivi ja existent en els espais lèsbics. [37] Tot i que hi ha bars gais i bars LGBT inclusivament de gènere als Estats Units, els espais específics per a lesbianes / sàfiques són molt menys comuns i la seva presència disminueix constantment.

Galeria

Alison Bechdel, autora, Dykes a tenir en compte

Dic en bicicleta a la Marxa de l'Orgull de Nova York (2007)

Vegeu també

Portal LGTB

Argot LGBT

Queer

Terminologia de l'homosexualitat

Van Dykes

Referències

- ^ Jump up to:un B C D E F G Krantz, Susan E. (1995). "Reconsiderant l'etimologia de Bulldike". *Discurs americà*. 70 (2): 217–221. DOI:10.2307/455819. ISSN 0003-1283. JSTOR 455819.
- ^ Jump up to:un b c Llances, Richard A. (1985). "Sobre l'etimologia de Dike". *Discurs americà*. 60 (4): 318–327. DOI:10.2307/454909. ISSN 0003-1283. JSTOR 454909. OCLC 913655475. JSTOR.
- ^ Jump up to:un b Grahn, Judy (1984). "Butches, bulldags i la reina del bulldikery". *Una altra llengua materna: paraules gai, mons gais* (1990 ed. ampliada). Boston, Massachusetts: Beacon Press. pàgines 133-161. ISBN 0-8070-7911-1.
- ^ Dynes, Wayne R., ed. (1990). *Enciclopèdia de l'homosexualitat: Volum 1 (A–L)* (1a ed.). Nova York, Nova York: Garland Publishing. pàgines 335-336. ISBN 0-8240-6544-1.
- ^ Lichtenstein, Perry M. (agost de 1921). "La 'Fada' i la Dama Amant". *Revisió mèdica de revisions*. 27 (8): 369–374.
- ^ McKay, Claude (1928). *Home to Harlem* (1987 ed.). Boston, Massachusetts: Northeastern University Press. p. 129. ISBN 1555530230.
- ^ "dyke, n.3", *Oxford English Dictionary*, Oxford: Oxford University Press, 1972.
- ^ "dyke", *diccionari etimològic en línia*.
- ^ Herbst, Felip (2001). *Wimmim, wimps, & wallflowers: un diccionari enciclopèdic sobre el biaix de gènere i orientació sexual*. Premsa Intercultural, p. 332. ISBN 978-1-877864-80-3..
- ^ "dyke, n.2", *Oxford English Dictionary*, 2a ed., Oxford: Oxford University Press, 1989 [1933].
- ^ Kennedy, Elizabeth Lapovsky; Davis, Madeline D. (2014). *Botes de Cuir, Sabatilles d'Or* (ed. 20è aniversari). Nova York, NY: Routledge. p. 68. ISBN 9781138785854.
- ^ Jump up to:un b c Stanley, Júlia P. (1970). "Argot homosexual". *Discurs americà*. 45 (1/2): 45–59. DOI:10.2307/455061. JSTOR 455061.
- ^ Stanley, Júlia P. (1974). "Quan diem "fora dels armaris!" ". *Anglès universitari*. 36 (3): 385–391. DOI:10.2307/374858. JSTOR 374858.
- ^ "Eduard el dic: i altres poemes". *Arxius del Barnard Center for Research on Women (BCRW)*. Arxivat de l'original el 7 setembre 2021. [Consulta: 24 maig 2019].
- ^ Moore, Lisa L. (23 d'agost de 2013). "És una poma: una entrevista amb Judy Grahn". *Los Angeles Review of Books*. [Consulta: 24 maig 2019].
- ^ Garber, Linda (2001). "Posant la paraula Dyke al mapa: Judy Grahn". *Poètiques identitàries: raça, classe i arrels lesbianes-feministes de la teoria queer* (1a ed.). Nova York: Columbia University Press. pàgines 31-62. ISBN 0-231-11032-4.
- ^ En blanc, Paula (2011). "La proverbial "lesbiana": l'etimologia queering en la pràctica crítica contemporània". *Filologia Moderna*. 109 (1): 108–134. DOI:10.1086/661977. JSTOR 10.1086/661977. S2CID 161151721.
- ^ Dalzell, Tom (2010). *Maleit l'home!: argot dels oprimits a Amèrica*. Mineola, Nova York: Dove Publications. pàgines 160-161. ISBN 978-0486475912.
- ^ Jump up to:un b Raab, Barbara (23 de juny de 2006). "Pals i pedres i dics". *En aquests temps*. Arxivat de l'original el 18 agost 2007. [Consulta: 1r agost 2019].
- ^ Bechdel, Alison (2018). "Dics a tenir en compte". *dykestowatchoutfor.com*. Arxivat de l'original el 1 gener 2018. [Consulta: 18 febrer 2019].
- ^ Bolonik, Kera (23 de novembre de 2008). "Alison Bechdel retira els seus infames "dics". Nova York. Arxivat de l'original el 13 febrer 2009. [Consulta: 18 febrer 2019].
- ^ Garner, Dwight (2 de desembre de 2008). "Els dies de les seves vides: les lesbianes protagonitzen pàgines divertides". *The New York Times*. [Consulta: 17 febrer 2019].

-
- ^ Jones, Lucy (2011). "'The only dykey one': construccions de (in)autenticitat en una comunitat lèsbica de pràctica". *Revista d'homosexualitat*. 58 (6–7): 719–41. DOI:10.1080/00918369.2011.581917. PMID 21740207. S2CID 33286479.
- ^ Anten, Todd (2006), "Marques autodespectives i canvi social: factoring the reappropriation of slurs into section 2(a) of the Lanham Act" (PDF), *Columbia Law Review*, 106 (2): 388–434, ISSN 0010-1958, JSTOR 4099495, Arxivat de l'original el 26 abril 2006, [Consulta: 12 juliol 2007]
- ^ Guthrie, Julian (9 de desembre de 2005). "L'oficina de marques registrades accepta 'Dykes on Bikes' / Nom del grup de motocicletes en camí de registrar-se". *Crònica de San Francisco*. Arxivat de l'original el 24 juliol 2012. [Consulta: 1r agost 2019].
- ^ Murphy, Meghan (26 de juny de 2017). "Per què Facebook prohibeix les lesbianes per utilitzar la paraula 'dic'? Corrent feminista. [Consulta: 9 maig 2019].
- ^ Thompson, Annabel (12 de juliol de 2017). "La polèmica al voltant de Facebook que prohibeix a les lesbianes utilitzar la paraula 'dyke'". *ThinkProgress*. [Consulta: 9 maig 2019].
- ^ Sharpe, Kenny (27 de juliol de 2017). "Els usuaris s'enfronten a conseqüències mentre Facebook lluita per filtrar el discurs d'odi". *El globus terraquí i el correu*. [Consulta: 9 maig 2019].
- ^ Facebook: Prou de discriminar les lesbianes. *Change.org*. 2 de juliol de 2017. [Consulta: 9 maig 2019]. @ <https://www.change.org/p/facebook-stop-discriminating-against-lesbians>. (L'URL de Change.org està bloquejat a causa del correu brossa i no es pot enllaçar amb una plantilla de citació.)
- ^ "Quant a". *Marxa del dyke de Boston*. 2019. Arxivat de l'original el 21 maig 2021. [Consulta: 30 abril 2019].
- ^ petit fours (26 de febrer de 2012). "Dyke March London: què és? i per què en necessitem un?". *El més pastís*. [Consulta: 5 juny 2019].
- ^ "Dyke March Berlin". *dykemarchberlin.com* (en alemany). [Consulta: 5 juny 2019].
- ^ "Dyke March Berlin". *Guia de l'Orgull de Berlín*. 2018. Arxivat de l'original el 15 maig 2021. [Consulta: 5 juny 2019].
- ^ *Marxa Lésbica*. *marchalesbica.com* (en castellà). [Consulta: 5 juny 2019].
- ^ Martínez, Martha (21 de març de 2003). "Realitzen a Mèxic la primera marxa lésbica d'Amèrica Llatina". *Cimacnoticias* (en castellà). [Consulta: 5 juny 2019].
- ^ Sánchez, Mayela (20 de març de 2013). "Les joves LGTB de Mèxic es posicionen en la marxa lésbica". *United Press International (UPI)*. [Consulta: 5 juny 2019].
- ^ Compton, Julie (4 d'abril de 2021). "Un any després de la pandèmia, els bars lèsbics que queden als Estats Units amb prou feines aguanten". *NBC News*. [Consulta: 16 juny 2021].

Per llegir més

- Bates, Gloria (6 de juny de 2018). "Dyke: una fractura en la comunitat lèsbica". *Mitjà*.
- Bendix, Trish (23 de juny de 2017). "Les marxes del dyke reivindiquen el poder polític i exigeixen visibilitat. Però estan amenaçats". *Cap a fora*. *Pissarra*.
- Levy, Ariel (2 de març de 2009). "Nació lésbica". *El novaiorquès*. (article sobre el col·lectiu Van Dykes)
- Morris, Bonnie J. (22 de desembre de 2016). "La cultura del dyke i la L que desapareix". *Cap a fora*. *Pissarra*.
- Smith, Kristin (21 de juny de 2011). "El llibre d'aspecte de Lez". *La cursiva en negreta*.

Llibres i revistes

- Cerveses, Jinx (2008). *Memòries d'un vell dic*. Bloomington, Indiana: iUniverse. ISBN 978-0595526246.
- Eliason, Michele J. (20 de juliol de 2010). "Un nou sistema de classificació per a lesbianes: el manual de diagnòstic del dic". *Revista d'Estudis Lèsbics*. 14 (4): 401–414. DOI:10.1080/10894161003677133. ISSN 1089-4160. OCLC 795931159. PMID 20661801. S2CID 205754307. Número especial: A History of "Lesbian History", Part 2
- Jay, Karla, ed. (1995). *Dyke Life: de créixer a envellir, una celebració de l'experiència lésbica*. Llibres bàsics. ISBN 978-0465039074.
- Kleindienst, Kris, ed. (1999). *Això és el que sembla Lesbian: les activistes de Dyke prenen el segle 21* (1a ed.). Firebrand Books. ISBN 978-1563411175.
- Knadler, Stephen P. (Hivern 2002). "Estil Sweetback: Wallace Thurman i un Renaixement Queer Harlem". *Estudis de ficció moderns*. 48 (4): 899–936. DOI:10.1353/MFS.2002.0076. ISSN 0026-7724. JSTOR 26286254. OCLC 436657207. S2CID 161731198.

Enllaços externs

Dyke al Diccionari etimològic en línia

Dyke Arxivat 2019-12-03 a Wayback Machine. a Wordorigins.org

Dyke, A Quarterly, publicat 1975–1979 (arxiu comentat, lloc web en directe)

- Dykes to Watch Out For, tira còmica d'Alison Bechdel

"Cervesa Dyke". Col·lecció Jean-Nickolaus Tretter en estudis gais, lesbianes, bisexuals i transsexuals. Biblioteques de la Universitat de Minnesota. 2015.

mostrar

Argot de lesbianes, gais, bisexuals i transsexuals (LGBT)

mostrar

Temes de lesbianes, gais, bisexuals i transsexuals (LGBT)